
PROBLEMEN MET ELEKTRONISCHE INDIENING 

VAN DE BELASTINGAANGIFTES

10 Vraag van mevrouw Veerle Wouters aan de minister van Financiën, 
belast met Bestrijding van de fiscale fraude, over "de problemen met 
de elektronische indiening van belastingaangiftes" (nr. 7427) 

10 Question de Mme Veerle Wouters au ministre des Finances, chargé 
de la Lutte contre la fraude fiscale, sur "les problèmes liés aux 
déclarations fiscales introduites par voie électronique" (n° 7427)

Veerle Wouters (N-VA): Mijnheer de minister, ik meen dat het geen geheim is

dat de servers van de FOD Financiën al een groot aantal jaren gebukt gaan 

onder technische problemen. Het gevolg is natuurlijk een enorme druk op de 
cijferberoepers. Die willen wel degelijk hun belastingaangiften tijdig indienen 

maar als de informatica niet mee wil is dat natuurlijk soms moeilijk. Ik denk in 

ieder geval dat de cijferberoepers blij zijn dat u in een aantal gevallen uitstel 
van indiening hebt gegeven zodat men bepaalde aangiften toch nog tijdig kon 

indienen. Anderzijds is dit voor de cijferberoepers natuurlijk geen manier van 

werken meer. Men vraagt dat dit dringend ter harte wordt genomen en dat het 
echte probleem wordt opgelost. 

De servers van de FOD Financiën willen het blijkbaar af en toe wel eens 
begeven, dat natuurlijk vooral op piekmomenten. We hebben dat eind 

september ondervonden bij het indienen van de aangifte van de 

vennootschapsbelasting en begin november bij het indienen van de btw-
aangiften. Blijkbaar zijn het niet alleen de servers die af en toe overbelast zijn 

maar zijn er ook geregeld problemen met de authentificatie en fouten in de 

berekening van de personenbelasting, dat natuurlijk ten gevolge van de zesde 
staatshervorming waardoor een aantal aanpassingen diende te gebeuren.

Mijnheer de minister, ik heb enkele specifieke vragen. Wat gaat men nu 
eigenlijk doen? Kan men de servercapaciteit van de FOD Financiën vergroten of

vervangen zodat de servers niet meer overbelast raken? Hebt u andere 

structurele maatregelen in het vooruitzicht om de It-infrastructuur van de FOD 
te moderniseren? Ik heb u daar gisteren ook op gewezen, tijdens de toelichting

bij het beleidsplan. Wij willen een goede dienstverlening en een digitalisering 

van die dienstverlening. Ook dit luik is daar natuurlijk zeer belangrijk bij.

Blijkbaar kunnen ook een aantal softwarehuizen die berekeningsmethodes niet 

correct programmeren omdat – zo zeggen zij – ze
onvoldoende informatie doorkrijgen. Welke stappen zijn er ondernomen om dit 

probleem te verhelpen? Op welke manier? Er zullen in de toekomst nog veel 

wijzigingen gebeuren binnen de fiscaliteit. Hoe gaat men dat aanpakken in de 
toekomst? 

De voorzitter: Het woord cijferberoeper had ik nog nooit gehoord. Is dat een 
nieuw begrip?



Veerle Wouters (N-VA): Dat is een begrip dat wij hier al jaar en dag 

hanteren. 

De voorzitter: Ik had dat nog nooit gehoord in het Vlaams Parlement. Wat is 

een cijferberoeper? 

Veerle Wouters (N-VA): Dat zijn boekhouders, fiscaal adviseurs en iedereen 

die daarmee te maken heeft. 

De voorzitter: Mijnheer de minister, had u dat woord al gehoord? 

Minister Johan Van Overtveldt: Mijnheer de voorzitter, ik had het woord al 

gehoord en heb het zelf ook al gebruikt. Ik zou dus moeten weten wat het is. 
Ik sluit mij aan bij de definitie van mevrouw Wouters.

Mevrouw Wouters, de ICT-diensten van de FOD Financiën proberen zo goed en 
professioneel mogelijk om te gaan met de belangrijke piekmomenten van tax-

on-web en dit door een gecontroleerde en constant gemonitorde verdeling van 

wat er binnenkomt over de servers te realiseren. 
Er wordt al een hele tijd gewerkt aan een architecturale optimalisatie van de 

gebruikte toepassingen. Dat proces is volop aan de gang en moet tot de nodige

structurele aanpassingen in die flow leiden.

Doordat de laatste belastingaangifte een stuk complexer is geworden omwille 

van een aantal zaken die ingevolge de zesde staatshervorming daarin dienden 
te worden opgenomen, heeft dat de urgentie van de piekmomenten 

verscherpt.

Voor zover ik kon achterhalen, worden de vragen van de softwarehuizen, die 

inderdaad rechtstreeks aan de administratie worden gesteld, stelselmatig en 

snel beantwoord. Ik denk dus dat deze klacht niet helemaal overeenstemt met 
wat er op het terrein gebeurt.

Veerle Wouters (N-VA): Mijnheer de voorzitter, mijnheer de minister, ik vraag
natuurlijk naar wat ik binnen de wandelgangen en binnen de groep van 

cijferberoepers hoor.

Het is noodzakelijk dat men inzet op die structurele aanpassing, ook voor de 

mensen die daarmee dagelijks moeten werken en constant worden 

geconfronteerd met zaken die niet kunnen doorgaan en zodoende veel tijd 
verliezen bij het indienen van de aangiftes. 

U hebt daarop blijkbaar een zicht en men is volop bezig om dat structureel aan
te passen en het probleem structureel op te lossen. 

Het incident is gesloten.
L'incident est clos.


